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Čtyřicáté Mladé Běchovice

AKTUÁLNĚ

Zasedání ZMČ Praha-Běchovice
* 14. září 2005 od 18.00 hodin *

Mladé Běchovice
* 24. září od 9.00 hod. *

* 25. září 2005 od 10.30 hod. *
Běchovice In-line a závod „Běchovice“

* 1. 10. 2005 - Klánovický duatlon

 * 18. 9. 2005 od 13 hod.
Turnaj příchozích

v petanque u Hospůdky Ocelová koule

Připomínáme čtenářům, kteří si vypůj-
čili knihy před prázdninami, aby je

vrátili během měsíce září.

Mládí pryč a do důchodu daleko – tak bývá označován člověk
ve čtyřicítce. Ale když některá sportovní akce přežije 40 let, lze ji
označit jako stálici sportu. A tou jsou bezesporu Mladé Běchovi-
ce. Je pravda, že na něj dohlíží sto devítiletý „kmet“ závod „Bě-
chovice“, má však i své následovníky třináctiletou Běchovickou
míli a pětiletou – taky jubilejní – Běchovickou stovku.

Závod Mladé Běchovice byl založen z popudu ředitel školy
Jana Renčína (letos prvně bude sledovat tento závod z tribuny,
odkud se již nikdy nelze vrátit) a TJ Sokol Běchovice II za vydat-
né pomoci Sdružení rodičů a přátel školy. Prvního ročníku se
zúčastnilo 168 běžců, převážně z Běchovic a okolí. Trať závodu
byla vyměřena na silnici směrem na Horní Počernice, která pro-
to nyní nese jméno závodu. Závodníci zdolávali, stejně jako běž-
ci velkých „Běchovic“, sbíhání z kopce od výzkumných ústavů
a cílovou rovinku v kopečku směrem k Českobrodské silnici. V té
době ještě nebyl tak velký provoz na silnici a bylo možné ji v prů-
běhu jednotlivých závodů uzavřít. Do Běchovic se pravidelně sjíž-
dělo kolem 300 závodníků. Desátý ročník byl mimořádný neče-
kanou účastí téměř 600 dětí. To už přibyly i náborové běhy pro
menší děti, které běhaly na travnatém hřišti. Obrovský nárůst
dopravy, znečištěná vozovka pod mosty a velký zájem o závod
donutil pořadatele přemístit tratě mezi rodinné domky. Cíl byl na
křižovatce ulic Výjezdová – Na Spáleništi. Po dalších několika
letech se v Běchovicích začala budovat kanalizace, a tak došlo
k dalšímu přemístění závodu. Pořadatelé se rozhodli využít fot-
balového hřiště, na kterém vyznačili běžecký ovál. Toto místo
závodu je zatím považováno za nejlepší. Nejenže mohou diváci
sledovat celý průběh závodu, ale v současné době mají závod-
níci k dispozici kvalitní šatny včetně celého zázemí v nových
kabinách pana Požárka.

Jubilejní čtyřicátý ročník se stane významný také tím, že nad
ním převzal záštitu náměstek primátora hl. m. Prahy JUDr. Petr
Hulinský. Patrony jednotlivých kategorií jsou starostové okolních
obcí a starosta Běchovic Ing. Jiří Santolík. V jednání je i sponzo-
rování od velkých i malých firem, které mají sídlo v katastru Bě-
chovic. Pro vylosovaného závodníka, který proběhne cílem na
jakémkoliv místě je připraveno horské kolo od firmy IPEX.

Jan Jech, ředitel závodu

Dramatický souboj s dravou rybou svedl na červno-
vém soustředění mladých rybářů z Běchovic na Slap-
ské přehradě v areálu „U Candáta“ Lukáš Kovařík.
Odměnou mu byl největší úlovek „Zahájení lovu drav-
ců“ bolen dravý, který měřil téměř 90 centimetrů
a vážil 3,5 kg. Lukášovi patřilo samozřejmě první mís-
to v soutěži o největší úlovek.
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Dne 25. 7. 2005 proběhlo mimořádné 34. zasedání
ZMČ Praha-Běchovice. Ve zpravodaji přinášíme výběr
ze zápisu z jednání. Celé znění je k dispozici na ÚMČ
a na www.praha-bechovice.cz

Starosta MČ informoval o cenové nabídce na za-
teplení tělocvičny od jediné firmy a doporučil ještě
počkat s realizací až po získání více informací k na-
bízené technologii. Ing. Vondráček navrhl, aby se za-
teplení tělocvičny dalo do souvislosti s dotací na MŠ
(možnost sloučení prostředků a tím kvalitnější prove-
dení stavby). Je třeba získat další informace a peníze,
a pak ve věci rozhodnout.

Starosta rovněž informoval o možnostech rozděle-
ní stavby MŠ na etapy.  Po přednesení návrhu na usne-
sení vystoupil v diskusi pan M. Jiřík s návrhem úpravy
kritérií. Úřad MČ Praha-Běchovice vypracuje výzvu na
centrální adresu na zhotovitele ucelené části stavby
MŠ – inženýrské sítě (tj. přípojky: vody, kanalizace
splaškové, kanalizace dešťové, plynu, elektřiny a tele-
fonu) a k tomu nechá zpracovat příslušnou zadávací
dokumentaci.

Zastupitelstvo dále ukládá zpracovat úpravu projek-
tové dokumentace pro stavební povolení na stavbu MŠ
ve smyslu vydaného rozhodnutí o umístění stavby
a urychleně podat žádost o stavební povolení na stav-
bu MŠ. Mimo to je třeba vést příslušná jednání, aby
nevyčerpané finanční prostředky na MŠ byly slouče-
ny s prostředky na zateplení tělocvičny CHANOS.

Zprávu o přípravě projektu „Parkový a oddechový
areál Běchovice“ přednesl starosta MČ, který informo-
val o průběhu z kontroly ex-ante ze dne 20. 7., o stavu
žádosti o prostředky z fondů EU na tuto stavbu a o mož-
nostech financování tohoto projektu za pomoci MHMP.
V souvislosti s touto informací upozornil na nutnost
vybrat provozovatele areálu. Zastupitelstvo ukládá oka-
mžitě vyvěsit záměr na pronájem „Parkového a odde-
chového areálu Běchovice“ a zaslat výzvu min. pěti
zahradnickým firmám. Výzva bude obsahovat tyto pod-
mínky:
1. vytvoření tří pracovních míst
2. údržbu celého parkového areálu
3. smlouvu uzavřená minimálně na pět let
4. vybudování „kavárny“ dle schváleného projektu
5. bankovní záruku ve výši nákladů na udržování a pro-

vozování areálu na 5 let s možností jejího postupné-
ho uvolňování

6. údržbu „arboreta“
7. MČ Praha-Běchovice poskytne jako vlastník provo-

zovateli nájem celého areálu za symbolické nájem-
né

Organizační opatření: Zastupitelstvo pověřuje čin-
ností ve smyslu § 43 zákona č. 131/2000 Sb., o hlav-
ním městě Praze, ve znění pozdějších předpisů, další
dva členy ZMČ, a to Ing. Kočího a Ing. Vondráčka. Za-
stupitelstvo ukládá starostovi, aby se tvorby každé
smlouvy zúčastnil předseda finančního výboru Zastu-
pitelstva MČ Praha-Běchovice, který smlouvy projed-
ná i s právním zástupcem MČ. Předseda finančního
výboru bude vždy jedním z podepisujících zastupitelů.

Z MIMOŘÁDNÝCH ZASEDÁNÍ

Ve dnech 10. a 11. srpna 2005 proběhlo mimořádné
35. zasedání ZMČ Praha-Běchovice. Ve zpravodaji při-
nášíme výběr ze zápisu z jednání. Celé znění je k dis-
pozici na ÚMČ a na www.praha-bechovice.cz

Starosta informoval o stavu projektu „Parkový a od-
dychový areál Běchovice“ a o jeho přínosech pro MČ.
Zhodnotil finanční krytí projektu a upozornil na nut-
nost zaslat dopis primátorovi hl. m. Prahy s žádostí
o finanční příspěvek (podíl hl. m. Prahy na projektu)
a žádost o půjčku ve výši podílu připadajícího na fon-
dy EU. Dále starosta informoval, že na zveřejněný zá-
měr na pronájem „Parkového a oddychového areálu
Běchovice“ reagoval pouze pan Kočí. Po tomto úvodu
předal slovo panu Kočímu, který konstatoval, že pod-
mínky určené v záměru nelze akceptovat

Po diskuzi starosta podal návrh na přerušení jed-
nání do 19.00 hodin dne 11. 8. 2005.

Starosta informoval přítomné zastupitele o nutnosti
projednat smlouvu o dílo na restaurování pomníků
v MČ. Zastupitelstvo MČ Praha-Běchovice zmocnilo
starostu k podpisu smlouvy o dílo na restaurování po-
mníků poté, co budou smlouvu parafovat určení za-
stupitelé.

Dne 11. 8. 2005 starosta zahájil pokračování 35. mi-
mořádného zasedání zastupitelstva. Pan Kočí opět
konstatoval, že podmínky tak, jak byly formulovány ve
vyvěšeném záměru ze dne 26. 7. 2005, jsou pro zá-
jemce nepřijatelné v bodu 4 a 5.

Po této informaci vystoupil pan M. Jiřík a shrnul vy-
stoupení pana Kočího tak, že pan Kočí nemá zájem
o provozování parku a navrhl další postup jednání. Do-
poručil trvat na původním záměru se všemi důsledky
nebo vyvěsit záměr nový.

Zastupitelstvo ukládá Úřadu MČ Praha-Běchovice
okamžitě vyvěsit nový záměr na pronájem „Parkové-
ho a oddychového areálu Běchovice“ za těchto pod-
mínek:
1. vytvoření tří pracovních míst
2. údržbu a provozování celého parkového areálu min.

po dobu 5 let na základě smluvního vztahu.
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stavební systém ECOTON (dovoz Německo) velmi výhodné ceny, SUPERTHERM
POROTHERM, THERMBLOCK dále YTONG, PORING, veškeré cihly, překlady,
stropní systém MIAKO a HURDIS – slevy až 20%
řezivo latě, prkna, trámy, fošny, krovy na zakázku
střešní tašky BRAMAC, KM BETA, TONDACH a ostatní systémy (plech, lepenka)
cement, vápno, malty, omítky, betony, štuky, lepidla, sádry, sanační omítky, keraštuk,
penetrace KNAUF, BUILDING – slevy až 15%
tepelné izolace ORSIL, ISOVER, polystyren, lepenky, tekuté lepenky – slevy až 15%
barvy, ředidla, akrylát, PU pěny, silikáty DEN BRAVEN – slevy až 10%
dveře, okna, zárubně, hutní materiál, bet. sítě, žebírková ocel – slevy až 10%
kompletní sádrokartonový systém KNAUF – slevy až 15%
vnitřní a fasádní barvy PRIMALEX – slevy až 10%
betonové dlažby a obklady, keramické dlažby a obklady – slevy až 10%
velký výběr nářadí, žebříky, ochranné pomůcky aj. – slevy až 10%
ztracené bednění, betonové tvárnice, plotové prvky, obrubníky
komínový systém SCHIEDEL – slevy až 10%
střešní okna VELUX, PRIMA FENESTRA – slevy až 10%

(slevy z ceníku výrobců)
+ rozvoz materiálu LIAZ s HR, IVECO s HR 14 m
+ kompletní zásobování staveb a kamionové dodávky
+ základní slevy pro staveb. Firmy a individuální slevy dle domluvy ve stavebninách

STAVEBNINY STAKO
Sulovická 1234, Praha 9-Újezd nad Lesy

Tel: 281 972 245-6, 724 271 834, 728 874 254
e-mail: stako@volny.cz

®

Akce ZÁŘÍ:

Změna textu zápisu z 33. zasedání zastupitelstva
MČ Praha-Běchovice ze dne 13. 7. 2005: Bod progra-
mu 9, strana 5 zápisu, první odstavec, text „Pan Horák
informoval o skutečnosti, že sdružení prozatím vypra-
covalo pouze stanovisko ke stavbě 511, protože nevě-
děl o skutečnosti, že je požadavek i na stavbu I/12.
Požádal proto o delší čas k přípravě materiálu pro stav-
bu I/12.“, se na žádost pana Horáka (celý text žádosti
a stanovisko tajemníka Úřadu MČ Praha- Běchovice
je přílohou zápisu ze zasedání a je k dispozici na Úřa-
du MČ a na webových stránkách MČ) nahrazuje tímto
textem:

„Pan Horák informoval o skutečnosti, že sdru-
žení prozatím vypracovalo pouze stanovisko ke
stavbě 511, o které je pan starosta požádal. O spo-
lupráci ke stavbám „železniční koridor“ a „přelož-
ka Českobrodské ulice - I/12“ zatím sdružení po-
žádáno nebylo, ale je připraveno kdykoli s panem
starostou spolupracovat“.

Josef Jáchym
tajemník Úřadu MČ Praha-Běchovice

ZMĚNA ZÁPISU 33. ZASEDÁNÍ
3. Podmínkou k uzavření „Smlouvy o pronájmu areá-

lu“ (budoucí smlouvy) je uzavření budoucí kupní
smlouvy o odkoupení objektu „kavárny“ po jeho ko-
laudaci. Podmínkou budoucí kupní smlouvy je po-
skytnutí odpovídající záruky provozovatelem ve výši
předpokládané ceny stavby t.j. 3 mil. Kč.

4. MČ Praha-Běchovice poskytne jako vlastník provo-
zovateli nájem celého areálu za symbolické nájemné.

S projektem na stavbu „Parkový a oddychový areál
Běchovice“ je možné se seznámit v úředních hodinách
na Úřadu MČ Praha-Běchovice u vedoucího odboru
správy majetku (pan Richter).

Starosta dále informoval o nutnosti jednat ještě
o usnesení o poskytnutí finančního závazku na finan-
cování parku, které je nutné při podpisu smlouvy
o poskytnutí prostředků z EU fondů. Po krátké disku-
zi starosta ukončil zasedání a navrhnul svolat 36. mi-
mořádné zasedání ZMČ dne 31. 8. 2005 v 18.00 hodin.

Podle zápisů Josefa Jáchyma
zpracoval Jan Jech
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Navazuji na článek,
který jsem psal do srp-
nového čísla Života
Běchovic, kde jsem
vás seznámil, kromě
jiného, se současným
stavem v technické
přípravě staveb, a to
Rychlostního silniční-
ho okruhu hl. m. Pra-
hy, stavba č. 511 Bě-
chovice – Nupaky
a přeložky Česko-
brodské silnice I/12.
Jsem přesvědčen, že drtivá většina nás, běchovických
občanů, si uvědomuje nezbytnost těchto staveb. Je-
jich realizace je nutná jak pro hl. m. Prahu, tak přelož-
ka Českobrodské je nezbytná především pro Běcho-
vice. Každý den projede doslova pod okny celé řady
našich spoluobčanů desetitisíce automobilů všech to-
náží. V současnosti je to 35 až 38 tisíc aut denně
a můžeme očekávat, že do doby otevření první části
přeložky Českobrodské t.j. za pět až šest roků, množ-
ství aut projíždějících Běchovicemi ještě podstatně
vzroste. Po otevření nové přeložky Českobrodské kles-
ne, dle prognóz Ústavu dopravního inženýrství hlavní-
ho města Prahy, počet aut projíždějících Běchovicemi
na 5 až 7 tisíc denně. To je podstatný rozdíl proti dneš-
ku a budoucí naděje pro zlepšení pohody bydlení mno-
ha spoluobčanů, převážně Běchovic I. Projektované
stavby komunikací mají i negativní dopady. Obytnou
část Běchovic „orámují“ nové silnice a železnice ze tří
světových stran. Negativně ovlivní pohodu bydlení
našich spoluobčanů bydlících na západním a části již-
ního okraje Běchovic II. O trasách nových komunikací
se rozhodovalo přibližně před deseti roky. Tehdy byla
možnost jednat a ovlivnit jejich umístění při tvorbě
Územního plánu hl. m. Prahy. Obávám se, že v sou-
časné době je příliš pozdě zabývat se případnými
změnami vedení nových silnic.

Není ale pozdě jednat a vyjednat co nejvýhodnější
podmínky, jak zmírnit negativní dopady z provozu bu-
doucích komunikací na Běchovice. Odhaduji, že zá-
sadní jednání by měla proběhnout v příštích  asi  deví-
ti měsících. Cílem je dosáhnout maximálně možného
odhlučnění provozu budoucích silnic. Odhlučňovacími
stěnami, vhodnými terénními úpravami včetně zemních
valů a výsatbou lesních komplexů „schovat“ budoucí
dopravní spoje  za les. Dosáhnout toho, aby pracovníci
příslušných institucí, řešili dopravu v oblasti Běchovic
jako celek. Pomohlo by propojení ulice Podnikatelské
s vnějším rychlostním okruhem Prahy a ulice Ve Žlíb-
ku s dálnicí na Hradec Králové. Zabránilo by to sílící
invazi dopravy v ulici Mladých Běchovic.

 Já i ostatní zastupitelé jsme především občany
Běchovic a přistupujeme k tomuto problému velmi zod-
povědně. Neděláme si ale právo na to, že máme „pa-
tent na rozum“. Více hlav více zná. Proto se obracím
na vás, všechny občany Běchovic, včetně členů ob-
čanského sdružení, dejme hlavy dohromady, sjednoť-
me si názory v konstruktivních diskuzích. S každým
se rád na toto téma setkám. Je to nutnost a šance,
kterou nesmíme promarnit. Pro náš život v Běchovi-
cích a především pro život našich dětí a našich vnuků.

Dále vás chci seznámit se současným stavem
v přípravě jednotlivých staveb a s požadavky MČ, kte-
ré projednáváme s odpovědnými pracovníky přísluš-
ných organizací.

„Přeložka I/12 Běchovice – Úvaly“

Současný stav v přípravě stavby. Je zpracována do-
kumentace pro vydání územního rozhodnutí, kterou
projektant předal investorovi. Dosud nebylo zahájeno
stavební řízení. Termín výstavby zůstává. Zahájení pro-
vozu na přeložce v celé délce tj. Běchovice – Úvaly,
v roce 2013. Souhrn požadavků MČ Praha-Běchovi-
ce, kterými podmiňuje souhlas s umístěním stavby
„Přeložka I/12 Běchovice – Úvaly“:

Žádáme:
– aby obdobně jako u stavby č. 511 byl na severní

straně stavby realizován pás izolační zeleně, který by
byl v rámci stavby využit na vhodných místech k nasy-
pání ochranných valů;

– aby investor zadal projektantovi zpracovat v rámci
dokumentace pro stavební povolení příslušnou doku-
mentaci pro vhodné terénní úpravy na cizích pozem-
cích (MČ spolu s MHMP zajistí potřebné souhlasy)
pro dosažení maximálně možného odhlučnění obyt-
ných částí MČ Praha-Běchovice. Realizace by byla
oboustranně výhodná a věříme, že investor vstoupí
do jednání s MČ;

– aby pro účely stavby nebyla používána ulice Do
Říčan;

– investora a MHMP, aby v rámci stavby byla reali-
zována cyklistická stezka Běchovice II – Dubeč;

– aby harmonogram výstavby byl sladěn s realizací
stavby č. 511 tak, aby se zahájením provozu na stavbě
č. 511 byl současně zahájen provoz alespoň na části pře-
ložky I/12 od mimoúrovňového křížení po sjezd Běchovice;

– o pečlivé nadimenzování retenčních nádrží a od-
vodu dešťových vod s jejich čištěním před vypouště-
ním do místních potoků;

– Radu hl. m. Prahy, OSM MHMP a OŽP MHMP
o maximální pomoc MČ Praha-Běchovice v rychlém jed-
nání o návrhu na změnu ÚP hl. m. Prahy č. Z 1355/06
a hlavně její rychlé realizaci, pokud možno v předsti-
hu stavby. Rovněž žádáme o pomoc při výměnách po-
zemků se soukromými subjekty pro realizaci uvedené
změny ÚP, – tj. vytvoření dostatečných lesních kom-
plexů mezi obytnou částí Běchovic a přeložkou I/12.;

SLOUPEK STAROSTY
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„Stavba 511“

Současný stav v přípravě stavby. Dokumentace pro
žádost pro vydání územního rozhodnutí je připravena
a předpoklad je, že stavební řízení bude zahájeno
v dubnu 2006. Termín výstavby zůstává – uvedení do
provozu v roce 2010.

Prozatimní souhrn požadavků MČ Praha-Běchovice,
kterými podmiňuje souhlas s umístěním stavby č. 511 –
stavba rychlostního silničního okruhu hl. m. Prahy.

Trvá požadavek MČ Praha-Běchovice, aby zahájení
provozu stavby č. 511 nebylo dříve než bude do provozu
uvedena alespoň část přeložky I/12 za sjezd Běchovice.

Požadujeme, aby všechny komunikace st. 511 v ob-
lasti Běchovice II byly směrem k bytové zástavbě opat-
řeny protihlukovými zdmi. Zvláště pak komunikace
mimoúrovňové křižovatky ve všech úrovních.

Vyžadujeme od investora stavby, aby zadal projek-
tantovi v rámci dokumentace pro stavební povolení,
vypracování podkladů pro vytvoření nasypaných pro-
tihlukových valů o maximální možné výši na pozemku
určeném pro ochrannou zeleň. Realizace valů je obou-
stranně výhodná a žádáme investora, aby vstoupil
v jednání s MČ Praha-Běchovice.

Žádáme Radu hl. m. Prahy, Odbor životního prostředí
a Odbor správy majetku Magistrátu hl. m. Prahy o po-
moc v realizaci změny ÚP hl. m. Prahy č. Z 0347/03. Její
realizace (zalesnění) v předstihu stavby č. 511 je nutná
vzhledem k životním podmínkám obyvatel Běchovic II.

„Záměry Českých drah a.s. v katastru Běchovic“

Pro úplnost předkládám i souhrn požadavků, kterými
MČ Praha-Běchovice podmínila souhlas s umístěním
stavby „Modernizace traťového úseku Praha Běchovi-
ce – Úvaly“, vč. zamýšlené „Komerční zóny ČD v pro-
storu bývalého nákladového nádraží Praha-Běchovice“:

Požadujeme, aby v rámci výstavby „koridoru“ Úvaly –
Běchovice byla protihluková zeď v oblasti Běchovic pří-
mo propojena s protihlukovou zdí v oblasti Blatova (Újezd
nad Lesy) a byla postavena na jižní horní hraně náspu
v celé délce k.ú. Běchovice až k zábradlí mostu příjez-
dové komunikace od Českobrodské ulice do prostoru
bývalého nákladového nádraží, a tím byl komplexně
odhlučněn provoz ČD (včetně plochy býv. nákladové-
ho nádraží) v k.ú. Běchovice. Cílem je v maximálně mož-
né míře omezit nepříznivé vlivy provozu ČD a zamýšle-
né komerční zóny na bydlení a život obyvatel Běchovic,
zvláště pak obyvatel bydlících v domcích podél trati.

Požadavek MČ na provedení protihlukové zdi obsa-
huje usnesení ZMČ Praha-Běchovice č. 234/04 ze dne
13. 10. 2004. Součástí těchto požadavků je vysazení
vhodných stromů (za protihlukovou zdí) a vhodné zele-
ně v prostoru nákladového nádraží a prostoru u uhel-
ných skladů včetně vysázení vhodných křovin na svah
náspu. Dále vyhovět požadavku ve smyslu usnesení ZMČ
Praha-Běchovice č. 273/04 a 268/04 ze dne 8. 12. 2004.

ELEKTROINSTALACE DO 1 000 V

rodinné domy * bytové jednotky
dílny * průmyslové rozvody
kanceláře * el. revize zařízení
přihlášky PRE a STE    *   hromosvody
rekonstrukce bytových jader
slaboproudé rozvody:

 DT, STA, ST, počítačové sítě
přípojky NN do 400 V
opravy a havárie kabelů a el. zařízení
výroba rozvaděčů NN

tel./fax: 281 970 344
tel. privát: 281 972 632
mobil: 603 413 202 Vladimír Lacina
mobil: 605 771 056 Jiří Koubský

e-mail: lacina-koubsky@cbox.cz
www.lacina-koubsky.cz

Sdružení elektro
Elektroinstalace

Lacina – Koubský
Praha 9-Újezd nad Lesy,

 Chmelická 556

korespondenční adresa:
Praha 9-Újezd nad Lesy
Chmelická 556
PSČ: 190 16

kancelář firmy:
Praha 9-Újezd nad Lesy
Sulovická 1234
Areál Stavebniny STAKO

Redakční rada blahopřeje
ke sňatku redakční kolegyni
Kateřině Kukové (Zemanové)
a přeje jí hodně krásného na
společné cestě životem.

Jan Jech

Provozy nájemců případné „komerční zóny ČD“, před
jejím uvedením do provozu, požadujeme jako celek od-
hlučnit protihlukovou zdí. Dále smluvně zajistit s případ-
nými nájemci dodržování čistoty a pořádku nejen na
pronajatých plochách, ale i na svahu náspu a jeho okolí
a zavázat je, aby svými provozy neobtěžovali obyvatele
Běchovic žijící v bezprostřední blízkosti tělesa dráhy.

Rád přivítám námět na doplnění uvedených poža-
davků od každého z vás, běchovických občanů.

Ing. Jiří Santolík, starosta MČ
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MLADÉ BĚCHOVICE – 24. ZÁŘÍ !

Pozor na změněné pořadí startů!

V letošním roce jsme se po mnoha letech váhání
rozhodli provést „revoluční“ změnu v organizaci zá-
vodu. Protože nám bylo vytýkáno, že malé děti běhají
ráno, kdy je ještě chladno a junioři většinou spěchají
na jiné akce, změnili jsme časový harmonogram zá-
vodu. Hned po zahájení v 9.00 hodin se tedy předsta-
ví junioři a juniorky v závodu Běchovická míle. Teprve
od půl jedenácté budou postupně startovat děti do

Propozice In-line Běchovice

Pořadatel tradičního silničního běžeckého závodu
„Běchovice“ pořádá druhý ročník jízdy na kolečkových
bruslích. Tímto využíváme pěknou trať s kvalitním po-
vrchem při vyloučení veřejného provozu. Závod pořá-
dá TJ Sokol Běchovice, ZŠ Běchovice a Městská část
Praha 14.

Termín: 25. září 2005
Místo konání: start na 13 km silnice Českobrodská
v Běchovicích. Cíl: Praha 9-Kyje, Českobrodská ulice
– park Jiráskova čtvrť
Trať: totožná s tradiční tratí běžeckého závodu. Délka
je 5 km. Povrch je živicový. Kilometry budou označeny
po 1 km na vozovce.

Kategorie: účastnit se mohou dospělí i mládež bez
rozdílu věku i pohlaví. U dětí do věku 12 let je při jízdě
doprovod rodičů nutný. Jízda nebude rozdělena na ka-
tegorie. Start všech je najednou.
Měření: dosažený čas jednotlivých účastníků nebude
měřen a nebude určeno pořadí v cíli. Podle rozhodnu-
tí pořadatele budou odměněna první tři místa.
Startovní kancelář: v neděli 25. 9. v ZŠ Běchovicích
od 8.00 hodin v Základní škole nedaleko autobusové
zastávky „Běchovice“. Uzavření kanceláře v den zá-
vodu je v 10.15 hodin.
Start: 10.30 hodin
Přihlášky: účastník získá ve startovní kanceláři for-
mulář přihlášky, který vyplní a při předání obdrží star-
tovní číslo. Písemné přihlášky předem nepřijímáme.
Doprava na místo startu: start je dosažitelný měst-
skou hromadnou dopravou ze stanice metra Černý
Most autobusovou linkou č. 261 nebo č. 250 do stani-
ce Běchovice. Další možný spoj je ze stanice metra
Palmovka linkou č. 109 do stanice Běchovice. Z cíle
pak z autobusové zastávky Sídliště Jahodnice je mož-
no použít autobusové linky č. 109, 208 nebo 110 –
směr metro.
Startovné: zdarma
Doprava tašek do cíle: každý účastník si dopraví
osobní věci do cíle sám: v batohu na zádech.
Vybavení: doporučujeme chrániče kolen, loktů, ruka-
vice a především přilbu.
Organizační výbor: ředitel závodu: Ing. Ivana Kafko-
vá, zástupce ředitele: Mgr. Jaroslav Svátek, startér: Jan
Třmínek, lékař závodu: MUDr. Jana Nožičková.
Zdravotní služba: zdravotníci po trati – zajištěno po
jednom kilometru a v cíli.
Informace na tel: po 18 hodině – 606 515 002

E-mail: Ivana.Kafkova@cchbc.com
Všeobecná ustanovení a doporučení: trať je uzavře-
na pouze pro veřejnou dopravu, autobusy MHD projíž-
dí ve své původní trase. Závodníkům proto doporuču-
jeme dodržovat pravidla silničního provozu a pokyny
pořadatelů. S výjimkou startu je třeba jet v pravé části
vozovky. Pokračování v jízdě za cílem je zakázané.

Těšíme se na závodníky z Běchovic a přejeme jim
hladký průjezd trati.

Ivana Kafková

IN-LINE PO DRUHÉ

Zvířátka pozor!
CHOVATELSKÉ POTŘEBY

Praha 9-Újezd nad Lesy
Na Rohožníku v areálu Julius Meinl

Krmiva a mražené maso pro psy, kočky,
hlodavce, ptáčky, rybičky i terárijní zvířata,
mouční červi, cvrčci, steliva, hajátka,
klece, misky, vodítka, knihy,
výcvikové pomůcky.
Nabídka živých hlodavců.
Chovatelská inzerce zdarma.

Ucelené vyživovací programy:
Purina * Eukanuba * Royal Canin *
Eagle Pack Nutro
Acana * K9 * Nutram * Animonda
Proti blechám a klíšťatům:

 obojky, postřiky, šampóny.

Přijímáme platební karty,
nabízíme odvoz zboží
do vašeho domova ZDARMA.

OTEVŘENO
PO – PÁ od 10 do 18 hodin
v SOBOTU od   9 do 12 hodin.

Informace na telefonu:
608 982 295,
608 774 070,
281 970 757.



7

Start Kategorie Rok nar. Trať

9,00 Běchovická míle - Juniorky Běh starostky MČ Dubeč 1988-1989 1300 m
- Junioři 1988-1989 1300 m

9,20 Starší žáci Běh starosty MČ Dolní Počernice 1990-1991 1000 m
Starší žákyně 1990-1991   800 m

9,40 Mladší žáci Běh starosty MČ Koloděje 1992-1993   800 m
Mladší žákyně 1992-1993   600 m

10,00 Nejmladší žáci Běh starostky MČ Újezd nad Lesy 1994-1995   600 m
Nejmladší žákyně 1994-1995   500 m

10,30 Nábor I - Dívky Běh starosty MČ Klánovice 2002 a ml.     50 m
- Hoši 2002 a ml.     50 m

Nábor II - Dívky Běh starosty MČ Běchovice 2001     60 m
- Hoši 2001     60 m

Nábor III - Dívky Běh firmy EXNER s.r.o. 2000   100 m
- Hoši 2000   100 m

11,10 Nábor IV - Dívky Běh firmy Kovové profily 1998-1999   200 m
- Hoši 1998-1999   200 m

Nábor V - Dívky Memoriál Jana Renčína 1996-1997   300 m
- Hoši 1996-1997   300 m

5. BĚCHOVICKÁ STOVKA   (Běh dětí s postižením)

11,30 Děti bez průvodce Běh starosty MČ Horní Počernice   100 m
Děti s průvodcem   100 m

Přihláška k závodu Mladé Běchovice,
Běchovická míle, Běchovická stovka

Jméno:
…………………….………………...........…….

Příjmení:
……………….............…..…………………….

Datum narození:
……………………………..….........................

Adresa nebo škola …………………………….

……………………………………………………

Zdravotní stav přihlášeného vyhovuje
požadavkům v jeho kategorii.

………………………………………………........
podpis rodičů nebo školy (TJ)

Start. číslo      Čas    Umístěníčtyř let (nar. do roku 2000) na padesátimetrové trati,
pětileté (nar. v roce 2001) poběží 60 metrů a šestileté
(2002) si vyzkouší stovku. Věříme, že tato změna při-
spěje k zlepšení podmínek pro závodníky i diváky.
Přesný harmonogram letošního závodu je na této
stránce současně s přihláškou.

Potřebujeme každou ruku

Aby závody proběhly tak jak mají, je třeba zajistit
dostatečné množství pořadatelů. Obracím se tedy na
vás, čtenáře Života Běchovic, pokud máte chuť a čas,
přijďte nám v sobotu 24. září pomoci organizovat zá-
vod Mladé Běchovice. Zájemci volejte co nejdříve ře-
ditele závodu na tel. 606 481 222 nebo pište na
mb@jechsoft.cz. V polovině září vás budeme kontakto-
vat a domluvíme konkrétní úkoly během závodu. Potře-
bujeme nejen obsadit startovní kancelář, ale také do-
provod dětí na starty a zajištění pořadatelské služby
v cíli.

Věřím, že především děti z městských částí, jejichž
starostové budou předávat ceny, přijedou bojovat na
jubilejních 40. Mladých Běchovicích v sobotu dne 24.
září 2005. Těšíme se na vás. Nejen pro vítěze máme
připravené ceny a diplomy za účast.

Jan Jech
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kat sjezdu z jižní spojky směrem z centra do Běchovic
a směrem do centra z Běchovic. Zachovány budou
sjezdy a nájezdy směrem na Černý Most. Co to pro
nás znamená? Pozitiva jsou pro nás skryta zejména
v odklonění dopravy z a na jižní spojku směrem z cen-
tra na Kolín a zpět, která dosud probíhala centrem Bě-
chovic. Nahradí jí však stejně intenzivní doprava smě-
rem ze Žižkova, která se dosud napojovala u Auto Exner
a sjížděla na tu samou stranu směrem z centra. V pra-
xi to bude znamenat to, že každý kamion jedoucí
z Jarova pojede skrz celé Běchovice, aby se na Vaňho-
vě znovu připojil a objel nás podruhé např. směrem na
D1. To samé se bude řešit i v opačném směru. Resu-
mé výsledného efektu 0:0 jestliže nebudeme zohled-
ňovat druhotné zatížení od každého auta z jihu z bu-
doucí přeložky.

2) Všechna nákladní doprava z technologického
parku a od Horních Počernic směřující do centra přes
jižní spojku pojede přes nejobydlenější část Běchovic I
jen proto, aby se napojila na Vaňhově a podnikla stej-
nou cestu zpátky za Jelením vrchem. To platí i o do-
pravě z centra do Horních Počernic. Zde je efekt pře-
ložky jednoznačně záporný zejména kvůli budoucímu
zatížení nákladní dopravou!

3) Ulehčení dopravy směrem od Kolína. Projekt
předpokládá, že se mnoho automobilů napojí kvůli do-
pravní zácpě zejména v ranních hodinách na obchvat
a pojede na jižní spojku. Vzhledem k situaci, kdy hlav-
ní problém představují běchovické semafory je dost
možné, že se situace zlepší. Druhá strana mince je
však množství automobilů, které směřují na Černý
Most a kamionová doprava jedoucí na Jarov. Přestože
osobní automobily jedoucí do centra po spojce mají
možnost sjet do Dolních Počernic a na Průmyslovou,
žádný z kamiónů tuto možnost nevyužije. V Dolních
Počernicích se kamion nevytočí a na Průmyslové je
v plánu zavedení omezení na 6 tun současně se spuš-
těním provozu na naší stavbě. Výsledek je lehce ve
prospěch stavby obchvatu.

Toto je pouze letmý přehled situace, která nastane
po vystavění přeložky (obchvatu) Běchovic, jež je nám
vnucována pány investory a jejich projektanty jako je-
diná a nejvýhodnější varianta snížení dopravního za-
tížení Českobrodské ulice. Varianta, která se jen při
laickém pohledu jeví jako zcela nevýhodná nejen pro
celé Běchovice, ale zejména pak pro Běchovice I.

Způsobů, jak se zbavit dopravní přetíženosti měst-
ské části, je více, žádný však není tak dvousečný jako
již zmiňovaný obchvat z jižní strany čtvrti.

Možným variantám bych se chtěl věnovat v dalších
číslech ŽB.

Ondřej Martan
obč. sdružení Zdravé životní prostředí

Cesta do Běchovic, aneb jak cestujeme dnes

a jak budeme cestovat za 10 let.

Městská část Praha-Běchovice je již dlouhou dobu
poznamenaná zvýšenou koncentrací dopravy. Jedná
se o dlouhodobé zatížení oblasti silniční a železniční
dopravou a jejími sekundárními vlivy na naše životní
prostředí. Momentální stav, kdy se překračují zcela ne-
pokrytě všechny možné limity, ať již prachové či hlu-
kové, je – a to se nejspíš shodneme – naprosto nevy-
hovující. Výhled do budoucna je nejistý a prognózy
nasvědčují tomu, že by se měl provoz na místních ko-
munikacích ještě zvyšovat. Již dnes neudržitelná situ-
ace si žádá řešení. Nabízí se otázka co dělat, aby se
náš momentální životní standard alespoň udržel. Lépe
položená otázka by zněla co dělat, aby se naše život-
ní prostředí zlepšilo.

Se zlepšením naší životní úrovně by měla souviset
i plánovaná stavba dopravního uzlu evropského for-
mátu v těsné blízkosti městské části Praha-Běchovi-
ce. Z této stavby následně mají vycházet dvě přeložky
doplňující a kompletující tzv. velký městský okruh. První
stavba, se kterou se našinec musí smířit, bude pláno-
vaná šestiproudová přeložka, která bude fungovat jako
spojnice s dálnicí D1. Druhá stavba, dosud neodsou-
hlasená, by měla být přeložka směrem na Kolín. Ta by
podle slov projektantů měla ulehčit městské části od
dopravního přetížení a svést část dopravy mimo obec.
Zde, v tomto výroku, však vězí mnoho nepřesného
a je třeba za ním vidět i další aspekty, které sebou
stavba přinese. Nejjednoduší srovnání nám poskytne
dnešní způsob dopravy do Běchovic s plánovaným
způsobem, který nás čeká cca za sedm až deset let
po dokončení staveb.

V zásadě existují dva druhy zatížení našich silnic –
automobily osobními a auty nákladními. Momentálně
se do Běchovic dostaneme od Kolína po Českobrod-
ské ulici, Ulicí Mladých Běchovic od Horních Počer-
nic, po Jižní spojce z centra a od Černého Mostu a od
Dolních Počernic opět po Českobrodské. Komunikaci
spojující Běchovice s Dubčí nezmiňuji pro malý pro-
voz. Pro všechny zmíněné komunikace je charakteris-
tické, že se po ní pohybují nejen auta osobní, ale bez
omezení i automobily nákladní.

Po přestavbě dopravního uzlu a zavedení první části
přeložky na Český Brod končící v Běchovicích I u ben-
zínové pumpy Jet nás čeká mnoho změn. Ne všechny
změny nám budou příjemné a zdaleka tyto změny ne-
budou znamenat uvolnění provozu na Českobrodské.

1) První změna se bude týkat zrušení nájezdů
u mostu přes Počernický rybník. Zrušení se bude tý-

JAK BUDEME CESTOVAT

DOPISY ČTENÁŘŮ   Za obsah zodpovídá autor. Text nemusí být v souladu se stanoviskem redakce.
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RC  REKONDIČNÍ CENTRUM
Velebného 1821, Újezd nad Lesy, 190 16  Praha 9

telefonické objednávky v provozní době
tel. č.: 607 914 725

- PLACENÁ INZERCE -

Jste ve stresu, nestíháte, nesoustředíte se? Ztrácíte
vitalitu? Máte problémy s nadváhou? Máte problémy
s pohybovým aparátem? Jste nespokojeni se vzhledem
Vaší pleti a pokožky? Máte oslabenou imunitu? Máte
bolesti šíje a zad? Trpíte ar trotickými či revmatickými
záněty? Potřebujete urychlit pooperační hojení včetně
hojení jizev? Chcete odstranit celulitidu a strije?

MY VAŠE PROBLÉMY, S VAŠÍ POMOCÍ,
ODSTRANÍME!

Nabízíme komplexní služby pro celkovou rekondici
a regeneraci v nově vybudovaném klidném a atraktivním
prostředí.

Pokud máte zájem, objednejte se u nás telefonicky
předem na nezávaznou konzultaci. Objednávky prosím
směřujte na dny pondělí, středa a pátek, v době od 8.30
do 12.00, odpoledne od 15.30 do 18.00 hod.

Nabízíme tyto služby:
1. Cvičení na 7 rekondičních stolech, 1 lekce 1 hod.
2. Jednorázové rašelinové obklady max. 30 min.
3. Masáže včetně infrazářiče max. 60 min.
4. Bioptron – biolampa – (ošetření zánětů dých. cest,

dutin, alergií, kožních nemocí, kloubních nemocí, kos-
metických problémů (zejména akné, oživení pleti a od-
straňování drobných vrásek s pomocí gelu Asklepio).
Max. 40 min.

5. Lymfomasáž pomocí tlakových vln Lymfoven: 1. dol-
ních končetin, hýždí, břicha a pasu. 2. horních končetin.
Obnovování elasticity cév a žil, odstraňování celulitidy,
60 min.

6. Biostimulační laser neinvazivní – odstraňuje a léčí
bolesti kloubů, svalů, šlach, úponů, urychlí pooperační
hojení, zacelí a zbělí j izvy. Pro drobné jizvy a výkony
v rozsahu do 5 cm2 nabízíme Laser sondu. Max. 45 min.,
dle diagn.

7. Laser kosmetický s laserovou maskou Asklepio pro
kosmetické účely – léčení akné, odstraňování vrásek
a regeneraci pleti. Max. 60 min. 1 terapie včetně kosm.
ošetření.

8. Masáže přístrojem Body Roll, pro prokrvení – pro
odstraňování podkožního tuku – celulitida, strije, od-
straňování tukových polštářů, 8 – 20 min.

9. Masáže vacupresurní a vacupulzní mechanické,
včetně kosmetického ošetření a infrazářiče, za pomoci
přístroje s pomocí baněk, odstraňuje str ije, celulitidu,
vrásky a redukuje podkožní tuk. Délka ošetření dle roz-
sahu a požadavku klienta, min. doporuč. 20 min. 1 te-
rapie.

10. Spalovač tuku Vacu Well: pohybový systém za prin-
cipu podtlaku úspěšně odstraňuje tuk z hýždí, břicha
a stehen během dvou měsíců, při čerpání 3x týdně. Pro
ještě výraznější efekt hubnutí doporučujeme užívat po-
travinové doplňky podporující hubnutí a obsahující řadu
vitamínů a minerálů, které vám individuálně doporučíme
a zajistíme.

Další výrazný účinek hubnutí se projeví o 10 až 20%
užíváním Oxygenoterapie, t.j. dýchání kyslíku pomocí
speciálního mobilního přístroje prostřednictvím vlastní
kanily – nosní cévky. Zaručujeme efekt pro celkovou
rekondici a zhubnutí o 5 až 10 kg po 24 lekcích a 0,5 hod.,
čerpaných pravidelně 3 x týdně, t.j. dva měsíce.

11. OXYGENOTERAPIE – zvýšení obranyschopnos-
ti organismu, prokrvení srdce a mozku, zvýšení tělesné
a duševní výkonnosti, stabilizace krevního oběhu, sní-
žení důsledků stresů, roztažení všech krevních cest.
Při užívání tablet OXY-OXC, pomáhá snižovat nadváhu
a předchází rakovině střev.

12. Turbosolárium Sun Capsule 48 včetně prodeje
solární kosmetiky.

13. Prodej ryze přírodních potravinových doplňků
a kosmetických přípravků z čisté finské přírody vyzkou-
šená a zaručená podpora imunitního systému (chřipky,
alergie, kožní nemoci) dospělým i dětem, přípravky proti
osteoporóze, srdečním a cévním chorobám a další.
V kosmetice především okamžitá pomoc v přípravku
PYCNOGENOL GEL pro odstranění drobných vrásek
a osvěžení pleti – viditelný výsledek již po 7 dnech apli-
kace 2x denně. Řada dalších přírodních přípravků pro
omlazení pokožky s obsahem vitaminů a minerálů.

14. NA VAŠE PŘÁNÍ vám SESTAVÍME OSOBNÍ
BLOK SLUŽEB za předpokladu, že využijete alespoň
tři služby z uvedených nabídek, že minimálně v den ob-
jednávky uhradíte alespoň 1/3 ze smluvní ceny. Osob-
ní blok sestavený alespoň ze třech služeb je o 10 –
20% levnější než ceny za jednotlivé služby. Měřítkem
pro slevu je počet předplacených lekcí a termín, v kte-
rém jsou tyto nasmlouvané služby (lekce) vyčerpány.

15. Bezúplatné porady a prohlídky v RC po předcho-
zím objednání.

16. V ceně služeb je rovněž započítána neomezená
konzumace stolní vody včetně plastového kelímku –
nutný pitný režim.

V ceně služeb je rovněž započítáno parkovné na vy-
hrazeném soukromém pozemku provozovatele po dobu
te-rapie.

Klient musí na objednanou terapii  vybavit spor tov-
ním oděvem, nejlépe bavlněným tr ičkem s dlouhým
rukávem, bavlněnými dlouhými přiléhavými kalhotami (le-
gíny, tepláky a pod.), bavlněné ponožky (podlaha je
vyhřívaná), ručníkem, pro Vacu Well prázdnou PET lahví
o obsahu nejlépe – 5 dl.
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DROGY A ZÁVISLOST

V úterý 6. června 2005 jely 7., 8. a 9. třída na bese-
du s panem Radkem Johnem, známým spisovatelem,
ale i redaktorem publicistických pořadů. Téma – DROGY.

Poté, co jsme všichni usedli na své místo, se Ra-
dek John objevil a nejprve nám pověděl něco o sobě.
Třeba to, že napsal velmi úspěšnou knihu o drogách
Memento, které v době totality vyměňoval za potravi-
ny. Dal nám prostor, abychom se ptali, co nás na tomto
závažném tématu zajímá. Hovořil velmi zkušeně a od-
borně o strastech a falešných slastech těchto omam-
ných látek. Moc mě zaujalo, co říkal. Prý mladý člo-
věk, který spadne do drog, nemohl opravdu ve svých,
často teprve čtrnácti letech, zažít nic lepšího. Droga je
pro něj tedy naprostá bomba. Teprve až bude starší,
pozná, jaké jiné a skutečné krásy a slasti život nabízí.
Někdy je bohužel ale už pozdě. Proto velmi záleží na
tom, v jakém prostředí dítě vyrůstá, co všechno proží-
vá doma, ve škole, s kamarády, jestli má o něj někdo
zájem, zda se má komu svěřit, jestli má i nějaké citové
zázemí.

Byla to beseda na úrovni, žádná teoretická před-
náška ani pouhé připomínání učebnicových příkladů.
Radek John totiž mluvil tak, aby si nás získal. A to se
mu, myslím, opravdu povedlo.

Každý z nás má určitě o čem přemýšlet.
Zuzka Kafková

Ve středu 15. června 2005
proběhlo poslední setkání bu-
doucích prvňáčků „Zkus být
školákem“. Společně jsme si
zazpívali, zatančili i něco spo-
čítali a s přáním hezkých prázd-
nin jsme se rozloučili. Dne
1. září se všichni znovu sešli,
tentokrát jako opravdu prvňáci.

V lavicích je uvítal ředitel školy Mgr. Jaroslav Svátek
a starosta obce Ing. Jiří Santolík. Ať se vám v naší
škole líbí!

Alena Silovská

Dokument byl natáčen v deštných lesích jihovýchod-
ní Asie, v džungli na Borneu, ale i ve filmovém studiu.
Mapuje zejména životní cyklus motýla otakárka a kud-
lanky – jejich život od vajíčka, po boj o přežití až do
okamžiku, kdy se spolu setkají, což se stane jednomu
z nich osudným.

Jde o snímek se zajímavými detaily, natočený z per-
spektivy hmyzu. Málokdo z nás si možná uvědomuje,
jak je život hmyzu na naší planetě nezbytný.

Jak tento „výlet“ do hmyzí říše zaujal diváky 5. – 9.
třídy se můžete přesvědčit:

Díky tomu, že jsme měli na očích zvláštní brýle
a všechno jsme viděli trojrozměrně, to byl opravdu oje-
dinělý zážitek. Zvláště pro ty, kteří zde byli poprvé. Nej-
prve nám představili hlavní aktéry příběhu – housen-
ku Otylku a samečka kudlanky – Benedikta.

Mohli jsme vidět, jak všichni hmyzí tvorové žijí, čím
se živí, jak se skrývají před zákeřným nepřítelem (po-
doba listu stromu, trnu, kůry, kousku chmýří).

 Viděli jsme také pavouky, mšice, mouchu, souboj
roháčů o samičku …

Dokument byl velmi zajímavý, dověděli jsme se
spoustu zajímavostí za života hmyzu a mohli jsme si
zblízka prohlédnout detaily, kterých si běžně vůbec
nevšimneme ...

Zdenka Svátková
Tonda Chadima a Eliška Kloučková

VE SVĚTĚ HMYZU

Ve středu 22. června se žáci naší 9. třídy vydali na
„výlet“ přes Atlantský oceán. Umožnila nám to návště-
va kina Oskar IMAX Flora. Díky filmu New York 3D
jsme se přenesli do New Yorku roku 1995.

Městem nás provázel ruský chlapec Tomas, který
přijíždí do Ameriky vypátrat rodinu svého příbuzného
Leopolda Mintona. Ten odešel do Ameriky v roce 1904,
aby tady začal nový život a stal se newyorským foto-
grafem. Domů do Ruska posílal černobílé stereo foto-
grafie zajímavých částí New Yorku.

„VÝLET“ DO NEW YORKU

O devadesát let později se ho
Tomas vypraví hledat právě s po-
mocí těchto fotografií. Při puto-
vání prostřednictvím filmu po-
rovnáváme nejznámější místa
New Yorku zachycená kamerou
před deseti lety a fotoaparátem
před sto lety: symbol města
u vjezdu do přístavu – Sochu
svobody, sídlo bank a burzy The
Wall Street, úzké uličky čínské
čtvrti, zábavní park Coney Is-
land v Brooklynu s obří horskou
dráhou, v ulici Broadway jeden
z muzikálů. Nevynecháme ani
procházku Central Parkem na
Manhattanu a projížďku newy-
orským metrem.

Budeme asi ještě dlouho přemýšlet o tom, jaké pod-
mínky musí splnit uchazeči o americké občanství či
žadatelé o občanství české. Kolik úsilí je třeba vynalo-
žit, abychom mohli osobně vyjet výtahem na vyhlídko-
vou terasu mrakodrapu se 102 patry Empire State Building.

Eva Hlávková
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Po 1. ročníku jízdy In-line Běchovice mi na můj mail
začaly chodit nabídky jednotlivých závodů v jízdě na
kolečkových bruslích. A protože jsem na některé cho-
dila buď sama nebo se svými dětmi, které většinou
stejně vzaly své kamarády a kamarádky, tak bylo bě-
hem chvilky rozhodnuto. Po dohodě s ředitelem ZŠ
Jaroslavem Svátkem jsem v březnu založila oddíl jíz-
dy na kolečkových bruslích. Přihlášku podepsanou ro-
diči odevzdalo 28 zájemců. Pravidelného ježdění a zá-
vodů se však zúčastňuje pouze 20 kluků a holek. Ale
víc už by nás asi stejně nemohlo být. Při cestování na
závody to je tak akorát. No a tak 27. 4. 2005 jsme měli
první seznamovací schůzku. Někteří na bruslích stáli
poprvé a někteří na základě informací, co nás přes
rok čeká, vyloudili na svých rodičích lepší, někdy i úplně
nové kolečkové brusle. Během těch čtrnácti hodino-
vých schůzek ježdění jsme všichni zvládli to, co jsme
pro závod potřebovali. Nebát se rychlosti, překážek ve
formě nerovností na jízdní ploše, jízdy pozadu, po jed-
né a po druhé brusli apod… Dne 21. 5. byl termín Vltav-
ského marathónu. Zajistila jsem všem, kdo se přihlásil,
tričko a startovní číslo. Tři dny před závody onemocněla
kolegyně v práci, a tak roli doprovodu suplovali rodiče.
Byla to pouze jízda bez odměn. Jízda byla Prahou
a jejími ulicemi, start na Staroměstském náměstí. Ten,
kdo si okusil jízdu tohoto stylu, byl spokojen. Všichni
do cíle dojeli. Dne 28. 5. jsme se těšili na závod při
Bambiriádě. Pořadatel však díky odmítnutí sponzorů
závod odvolal. I přesto jsme jeli s tím, že si tam na ho-
dinku zabruslíme a pak budeme 1 – 2 hodinky na Bam-
biriádě. Počasí vyšlo, bylo nádherně. Brusle jsme si
nechali na stánku kamaráda Jardy Jaruška na Knoflí-
kové kopané a vysoutěžili si na jednotlivých discipli-
nách spoustu pěkných dárků. Někteří si sedli do stínu
a porcovali cukrovou vatu a ostatní dobrůtky. Mně osob-
ně se moc líbilo vytáčení různých keramických věcí –
hrnečky, talířky a misky na hrnčířském kruhu.

Na prvních velkých závodech v Benátkách nad Ji-
zerou 11. 6., které jsme měli spíš jako výlet, jsme po-
zorovali rychlobruslaře na pětikolečkách, pro které byl
závod uspořádán. Pak jsme v naší kategorii rozjezdu
Fittnes obsadili pěkné 2. a 3. místo. V Benátkách jsme
si výborně zabruslili a vyzkoušeli si, co to znamená,
jet na rychlost! Dráha je uprostřed města. Nádherný
asfalt, jezdí se dokola a přístup veřejnosti je kdykoliv
i např. na noční ježdění od 20 do 23 hod.! Využití je
i pro školky. Děti na tříkolkách, kolech, i pro maminky
s kočárky, tedy to by bylo, mít něco takového v Běcho-
vicích!! Organizátor závodu nám v sobotu zapůjčil hel-
my pro ty, kteří je ještě nevlastnili a dostali jsme skvělý
oběd – řízek s bramborem a přílohou. Před odjezdem
ještě guláš. Máme z Benátek moc pěkné zážitky.

Na dalším závodě 19. 6., který byl na Praze 4 v Brá-
níku, vyhrála Zuzka Kafková a Daniela Karasová
– 1. a 2. místo v délce jízdy na 11 km a dobře repre-
zentovaly ZŠ Běchovice. Dne 16. 7. závodu v Karlíně
na Praze 8 se za náš oddíl zúčastnila Daniela Karaso-
vá, která byla 1. ve své kategorii. Některé startovné
a dopravu jsme hradili z Grandu, který jsme dostali na
náš kroužek od ÚMČ Běchovice. A co nás letos ještě
čeká!? Závody v Brně (4. 9.), závod In-line Běchovice
(25. 9.), ježdění v garážích Flora a samozřejmě hodi-
nové jízdy na našem kroužku...

Ivana Kafková

Z MIMOŠKOLNÍ ČINNOSTI

Parkem na bruslích a pak rychle na Bambiriádu se řítí Petr Skalický,
Jan Nováček a Lukáš Vozáb.

Vážení přátelé,
čas plyne jak voda a v říjnu to bude

rok, co jsme zahajovali činnost naše-
ho sdružení. Díky vaší podpoře, pod-
poře řady institucí a sponzorů i ne-
zištné práci dobrovolníků jsme mohli
prozatím dvakrát týdně nabízet dětem

možnost trávit svůj volný čas v našem otevřeném klu-
bu, event. si přijít pro radu.

Po prázdninové přestávce opět zveme všechny zá-
jemce – v srpnu a září máme otevřeno vždy ve středu
a ve čtvrtek od 15 do 17 hodin. Pokračují i konzultace
s psycholožkou (po dohodě).

Na oslavu prvního roku činnosti o.s. Neposeda
chystáme začátkem října speciální akci. Přesný ter-
mín konání brzy zveřejníme na vývěskách a našich
internetových stránkách.

Děkujeme za vaši přízeň a těšíme se na setkání.
Za o.s. Neposeda, Melanie Zajacová ml.

Kontakt:
NEPOSEDA – občanské sdružení,
www.neposeda.org, info@neposeda.org,
mobil 605 861 109
KLUBOVNA NEPOSEDA – Českobrodská 1,
190 11 Praha-Běchovice (ve dvoře)
č. ú. 193755206/0300

ROČNÍ VÝROČÍ
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Vážený pane Jechu,
dovolená, pracovní vytížení a příprava materiálu pro

pana starostu je důvodem, proč svůj článek píši až do
tohoto čísla Života Běchovic (ŽB). Nechal jsem si pro-
jít hlavou Vaši výtku k mému článku „Je v Běchovicích
vše v pořádku?“. V článku jsem po Vašem vysvětlení
vynechal spekulace o zpoždění vydání výtisku ŽB 05/
2005. Neuvědomil jsem si však, že kritika článků
v měsíčníku může vyznít jako kritika vlastního časopi-
su a Vaší práce. Za toto se omlouvám a vězte, že prá-
ce redakční rady si vážím a oceňuji ji. Život Běchovic
je zpravodaj pro naše spoluobčany a musíme nadále
prosazovat, aby to byl ŽB všech občanů a ne pouze
úředníků.

Domnívám se, že jedním z kroků k tomuto je právě
doplňování informací, které se z úřadu obce nedozví-
me. Má to svá úskalí. Jsou nám následně přisuzovány
nepravdivé výroky o zapalování domu a útěku na Vy-
sočinu. A jak je vidět, uchytilo se to i v červencovém
čísle ŽB u pana Matouška, který nepravdivě uvádí, že
naším cílem je, aby „stavby nebyly realizovány“. Vzá-
jemnou komunikací se ale jistě vztahy napraví. Pan
starosta občanské sdružení požádal o spolupráci při
stanovování požadavků na projektanty stavby dálnič-
ní přípojky D1 – stavba 511. Dne 31. května proběhla
schůzka u pana starosty Ing. Santolíka, kdy se pan
starosta před šesti zástupci občanského sdružení omlu-
vil za reakci na panoramatickou fotku ze ŽB 04/2005.
Možná by bylo dobré, aby i on dostal prostor pro
vysvětlení své reakce, aby se o této omluvě dozvě-
dělo nejen cca 300 lidí spolupracujících se členy ob-
čanského sdružení, ale i čtenáři ŽB. Třeba by potom
nebylo článku pana Matouška.

Pana Matouška a všechny, které daná problemati-
ka zajímá, srdečně zveme na jednání občanského
sdružení. Tam pochopí, co je naším cílem a bude moci
zblízka sledovat naše aktivity. Při pečlivém čtení ŽB
pak nebude uvádět nepravdy, že vznikly projekty na
nové lesní komplexy mezi Běchovicemi a přeložkou
Českobrodské – I/12 a tato že bude lemována te-
rénními úpravami. Vždyť i pan starosta v ŽB 04/2005
uvádí, že dosud projekty nebyly zpracovány a část

ZA OMLUVU SE NESTYDÍM

Firma KADEŘÁBEK nabízí:
Garážová vrata –

sekční, rolovací a výklopná
pohony, dálkové otvírání, montáž

Zámečnictví –
sváření oceli, litiny, mosazi ...

Instalatérství a topenářství

Otakara Vrby 328, Praha-Běchovice
Tel.: 281 931 937 nebo 604 712 363

Letos se již po páté 18. června sešly v tělocvičně
v Běchovicích moderní gymnastky. Domácí pořádající
oddíl SK Běchovice spolu s oddíly TJ Kyje a ZŠ Gen.
Janouška nadšeně uspořádal tradiční závod Svatoján-
ský čtyřlístek. Nebyly tam samy. Na své klání pozvaly
spřátelené oddíly Sokol Královské Vinohrady, Sokol
Malá Strana, Vodní stavby, Dejvice a Sokol Pražský.
Celý závod, který byl rozdělen do dvou částí, probíhal
ve velmi příjemné atmosféře očekávaných prázdnin.
Do dopoledního programu byly zařazeny závody dí-
vek ve výkonnostních třídách, odpoledne pak v zá-
kladním programu. Na organizaci tohoto závodu se
nepodílely jen zmíněné oddíly, ale i sponzoři: Avon,
Poštovní spořitelna, Emco, vydavatelství Burda a Eg-
mont, Ipex a některé farmaceutické firmy. O přestávce
vystoupila taneční skupina Rebels s ukázkami stepu.
Celá akce se setkala s kladným diváckým ohlasem.
Také závodnice byly spokojené, neboť díky výše uve-
deným sponzorům si každá odnesla pěknou cenu.
V této tradici bychom chtěly i nadále pokračovat.

Necvičíme jen v průběhu školního roku, ale každým
rokem v srpnu jezdíme na týdenní gymnastické sou-
středění do Horního Maršova v Krkonoších, kde se vě-
nujeme přípravě na novou gymnastickou sezónu.

Rodiče, máte-li doma dívky ve věku 5 – 8 let se
zájmem o tento dívčí sport, můžete je přihlásit na ně-
kterém z tréninků v tělocvičně v Běchovicích v pondělí
od 15 do 17 hodin a v pátek od 14 do 16 hodin.

Viera Zemanová – vedoucí oddílu SK Běchovice
Ivana Kastlová – vedoucí oddílu TJ Kyje
Hana Schimmerová – vedoucí oddílu ZŠ Gen. Janouška

GYMNASTKY NA SOUSTŘEDĚNÍ

Michaela Rusková a Denisa Barešová, naděje moderní gymnastiky

informací z dokumentace o hodnocení vlivů na ži-
votní prostředí stavbou si mohl přečíst v ŽB 06/2005.

Děkuji Vám pane Jechu i redakční radě za trpěli-
vost při práci s dopisovateli Života Běchovic a přeji Vám
hodně úspěchů do další práce.

Občanské sdružení „Zdravé životní prostředí
Lubor Horák
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KDE PROŽIJEME PODZIM ŽIVOTA?

Penzion, domov důchodců nebo léčebna?

Otázku, zda vybrat domov důchodců či penzion si
kladou velmi často nejen senioři, ale i jejich rodinní
příslušníci, kteří nemohou nebo se jim nedaří o babič-
ku či dědečka pečovat.

Proto jsem se rozhodla nabídnout vám jakési prů-
vodcovství po zařízeních pro seniory a především spe-
cifikovat okruh klientů, pro které jsou jednotlivá zaří-
zení určena.

Myslím, že je na místě toto téma odkrýt, neboť před
rozhodnutím, kde kvalitně strávit stáří, stojí téměř každý
senior. Ne každý má to štěstí, že žije společně s dětmi
či blízkými příbuznými a stojí před rozhodnutím zvolit
správné místo pro své potřeby. Bohužel v současné
době se čekací lhůty pro přijetí do jednotlivých zaříze-
ní počítají na roky. Doporučuji všem potenciálním kli-
entům podat žádost včas, a to i do více zařízení. Tato
možnost se ničím nevylučuje ani nepodléhá sankcím.
První kroky by měly vést na příslušný městský nebo
místní úřad, sociální odbor, kde jsou poskytnuty veš-
keré informace o zařízeních, do kterých svým trvalým
bydlištěm žadatel spadá a které mohou být pro každý
region specifické. Variantou jsou samozřejmě dnes
vznikající soukromá zařízení, kde trvalé bydliště není
podstatným ukazatelem pro přijetí.

Penzion pro důchodce –
dům s pečovatelskou službou

Penziony pro důchodce jsou určeny těm seniorům,
kteří mohou vést poměrně samostatný život ve vhod-
ně vytvořených podmínkách. Pro přijetí je důležité, aby
žadatel byl v důchodovém věku a zároveň v dobrém
zdravotním stav nevyžadujícím komplexní zdravotní
péči. V penzionech je tedy poskytováno ubytování
a základní péče (praní prádla, úklid, stravování, osob-
ní asistence). Tato péče je poskytována dle vyhlášky
182/91 Sb., Úhrada za pečovatelské služby, s konkrét-
ním sazebníkem cen za tyto úkony.

Standardním vybavením bytů je kuchyňská linka
s vařičem a koupelna se sociálním zařízením. Pokoj či
malý byt si může senior zařídit vlastním nábytkem
a dle svého vkusu. Senior před nástupem do penzio-
nu podepisuje nájemní smlouvu, kde jsou sjednány
podmínky úhrady nájemného a rozpis záloh na do-
dávku služeb (plyn, elektrika, voda, odvoz odpadu atd.).

Měsíční náklady za pobyt v penzionech pro seniory
zřizovaných obcí se k dnešnímu dni úhrnem pohybují
mezi 5 – 8 tis. Kč měsíčně, za veškeré poskytnuté služ-
by (včetně stravy).

Dům s pečovatelskou službou U sv. Anny se řadí
k těm, jehož poplatky se zatím drží na nejnižší možné
uvedené hranici.

Ve výhledu příštích dvou let se očekává změna záko-
na o poskytování sociálních služeb a předpokládá se, že
vnese změny i do provozování těch zařízení penzionů
pro seniory, jejichž zřizovateli jsou obce a města.

Penzion pro seniory obvykle nabízí také volno-
časové aktivity v podobě hodin ergoterapie (trénink
paměti), či arteterapie (výtvarná činnost, cvičení
motoriky). Dalšími nabízenými službami jsou pedi-
kúra, masáže, rehabilitace a kadeřnice. Tyto služby
jsou sjednávány na základě vyslovené poptávky kli-
enta penzionu.

Pokud se zdravotní stav obyvatele penzionu pro se-
niory zhorší natolik, že péče o jeho osobu nemůže po-
krýt pečovatelská služba a domácí ošetřovatelská
péče, musí odejít takový obyvatel do jiného typu zaří-
zení. Zařízením, které poskytuje již intenzivnější péči
o starého občana je domov důchodců. V některých
typech penzionů pro seniory je tato povinnost přecho-
du do jiného typu zařízení pro naprostou nesoběstač-
nost zakotvena již v nájemní smlouvě.

Domov důchodců

Domovy důchodců jsou určeny občanům, kteří do-
sáhli věku rozhodného pro přiznání starobního dů-
chodu a jejichž zdravotní stav vyžaduje komplexní
a celodenní péči, kterou nemůže zajistit rodina nebo
domácí ošetřovatelská péče. Zdravotní stav ale ne-
smí vyžadovat léčení v lůžkovém zařízení.

Nejčastější kontraindikací přijetí do domova důchod-
ců je alkoholismus či psychiatrické onemocnění. Pro
chronické alkoholiky, psychotiky, či klienty s pokroči-
lou Alzheimerovou chorobou existují zvláštní typy ústa-
vů s odborným dohledem a péčí, kterých bohužel není
dostatek.

Měsíční platba se v domovech důchodců pohybuje
v rozmezí 6 – 10 tisíc korun. Výše platby se liší podle
typu a zaměření i podle zřizovatele.

Žádost o přijetí do domova důchodců podává ob-
čan – žadatel na příslušném úřadu, či např. prostřed-
nictvím sociální pracovnice v nemocnici. Řízení
o přijetí může být zahájeno i na podnět obce, občan-
ského sdružení, církve či charitativní organizace. Vždy
záleží na konkrétním případu a na místě posledního
bydliště žadatele.

Léčebny dlouhodobě nemocných (LDN)

Do léčeben dlouhodobě nemocných jsou přijímáni
pacienti, kteří vyžadují dlouhodobou lékařskou péči
a zároveň je předpoklad, že se jejich zdravotní stav
zlepší. Jsou tedy přijímáni po hospitalizaci na lůžko-
vých odděleních nemocnic, k doléčení onemocnění,
či po úrazech. Léčebna dlouhodobě nemocných bývá
chybně veřejností zaměňována za sociální lůžka, kde
pobývají dlouhodobě nemocní ze sociálních, nikoli
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zdravotních důvodů. Za pobyt v léčebně dlouhodobě
nemocných se neplatí a pobyt hradí zdravotní pojiš-
ťovna. V LDN je režim jako v nemocnici, je zde stan-
dardní lékařská péče, rehabilitace i možnost odbor-
ných vyšetření.

V současné době si svou pozici budují soukromá
nadstandardní zařízení pro seniory, která se řídí jinými
regulemi než výše uvedená zařízení. Klientovi je zde
poskytnuta nadstandardní služba, za nadstandardní
cenu. Cena měsíčního pobytu pro klienta se pohybuje
v rozmezí 18 – 25 tis Kč. Jistě i tato zařízení mají své
místo v celkové nabídce bydlení pro seniory s asistova-
nou péčí a pomalu si budou nacházet své klienty. Obá-
vám se však, že dokud neproběhne důkladná penzijní
reforma a neuběhne pár desítek let, nebude tato forma
rezidenčního bydlení pro většinu seniorů dostupná.

Proto je potřeba věnovat se osvětě v těchto
otázkách mezi seniory ze strany zástupců těchto
organizací na straně jedné, na straně druhé, stra-
ně potenciálního klienta, doporučuji promyslet
otázku budoucnosti i s náskokem několika let. Nej-
prve sám se sebou, poté i s rodinnými příslušníky.

Podrobnější informace najdete na stránkách
www.dps-svataanna.cz, případně po domluvě lze
sjednat osobní schůzku v DPS.

Dagmar Zavadilová

CO NOVÉHO V DPS U SV. ANNY

Od srpna 2005, každý čtvrtek od 9.00 – 18.00 hod.
v DPS opět masáže. Nabídka je určena všem obyva-
telům Běchovic i okolí. Případné informace i objed-
návky na tel. č. 281 931 931  linka 32

Pro seniory, kteří mají přístup na internetové
stránky jsou na novém internetovém por tálu
www.seniori.org zajímavé informace z různých
oblastí. Cílem je podpora právního a sociálního se-
bevědomí a odpovědnosti za zdravý životní styl. Tyto
webové stránky byly vytvořeny za přispění Evropské
unie. Po telefonické dohodě možno nahlédnout v kan-
celáři DPS.

Zájemci z řad seniorů, kteří dávají přednost samo-
studiu či jim zdravotní stav neumožňuje jiné aktivity,
se mohou přihlásit do korespondenčních kurzů zdra-
ví. Kurz se skládá z 12 lekcí. Za všechny jmenuji tato
témata:

– vezmi zdraví do svých rukou
– jak zvládat stres
– zdravá tělesná hmotnost
– rostlinná strava
– zdravé srdce a kosti atd.

Kontakt na adrese:
Středisko korespondenčních kurzů
Kopaniny 11
709 42 Ostrava

 
 

 
 
 

DELTA  SCHOOL
Jazyková škola angličtiny

since 1990

Angličtina v Klánovicích

Kurzy pro veřejnost
– pro dospělé a děti (odpoledne a večer)
– britské učebnice, moderní metodika
– kurzy navazují až po přípravu na zkoušky
  FCE, CAE a CPE University of Cambridge
  uznávané ve státech Evropské Unie

Zápisy na školní rok 2005/2006:
pondělí  5. 9., středa 7. 9., pátek 9. 9. 2005

od 15.00 do 20.00 hod. v ZŠ Klánovice,
Slavětínská 200

Kurzy pro podniky

Informace: PhDr. Jakub Cháb, tel: 222 722 888, 776 221 788
www.deltaschool.cz           chab@deltaschool.cz

dlouhodobá úspěšnost našich studentů u zkoušek
FCE a CAE University of Cambridge: 86%

Neuběhlo mnoho času od otevření vybudovaného
tělovýchovného areálu v Běchovicích. Úsilím Zastupi-
telstva MČ vzniklo krásné zařízení, které nám mnozí
občané ze širokého okolí závidí.

Jen samotný skatepark je velké lákadlo a nesmíme
se divit, že zprávy o jeho otevření se šířily rychlostí
blesku. Proto je také návštěvnost vysoká a jsme rádi,
že převažují zájemci z okolí Běchovic. Úřad MČ se
postaral o vybavení areálu odpadkovými koši a pra-
videlně 2 x týdně se odpadky odvážejí. Bohužel pra-
covníci úklidu nacházejí koše prázdné, zdemolované
a návštěvníci skateparku znečisťují odpadky nejenom
skatepark, ale i sousední pozemky za oplocením.

Nedaleký altánek na dětském hřišti také nevydržel
nájezdy vandalů, možná také návštěvníků skateparku.

Chce se mi věřit, že toto všechno neprovádějí mladí
lidé z Běchovic, že je to činnost mládeže „cizí“. Ně-
kolik mladých lidí z Běchovic v jednom z minulých
čísel Života Běchovic děkovalo za budování tohoto
areálu a přislíbili zajišťovat pořádek. Je to složité, ale
přesto si myslím, že mladí z Běchovic, kteří navštěvují

PROBLÉMY SKATEPARKU



15

Věřím, že i v tomto školním roce budu obdivovat
práci s knihou v knihovně při besedách u těch nejmen-
ších, ale i starších školáků, společně s učiteli místní
školy. Děti mateřské školky a děti maminek na mateř-
ské dovolené se už jistě těší na pohádku v knihovně.
Pokud maminky pomohou, může jich být i víc. Dospělí
v knihovně opět i nyní najdou nejen pěknou knížku,
ale i místo setkávání s ostatními čtenáři. Řada senio-
rů měla zájem o další prohloubení znalostí práce
s počítačem a zvláště s internetem. V říjnu se tedy
opět sejdeme u počítače my starší.

Co je důležité pro knihovnu? Aby měla i nadále
pěkné knížky. Aby měla dostatek pilných, pořádných
a poctivých čtenářů, kteří by si vždycky udělali čas
na dobrou knihu (třeba místo sledování televize).

Věra Santolíková, knihovnice

Nové knihy na září
Pro děti a mládež
Michaela Pavlátová Jakopes
Jarmila Léblová Myš Bláža na cestě

za blahobytem
Richman Cromptonová Jirka v hlavní roli
Lloyd Alexander Kroniky pridainu
Eoin Confer Supervědátor
Lenka Lanczová Sběratelka polibků

„PARTNER PRO VAŠI STAVBU“

S TAV E B N I N Y  K R U T S K Ý
ŠKVORECKÁ 871, ÚVALY 281 980 193–4, 602 384 790

www.krutsky.cz   e-mail: stavebniny@krutsky.cz
DOPRAVA  AUTY LIAZ S HR A MAN S HR

AKCE ZÁŘÍ:
************************

!!!   CEMENT 32,5 r 264,- Kč/q   !!!
!!!   CIHELNÉ BLOKY POROTHERM – SLEVA SKLAD 10 % *

 KAMIONOVÁ DODÁVKA SLEVA  20 % *   !!!
!!!   CIHELNÉ BLOKY ECOTON SLEVA 25%   !!!

!!!   PŘESNÉ TVÁRNICE A PŘÍČKOVKY YTONG SLEVA 10 % *   !!!
!!!   ASFALTOVÉ LEPENKY DECHTOCHEMA KRPA SLEVA 15 %*   !!!

!!!   MALTY, BETONY, LEPIDLA PRINCE COLOR SLEVA 20 % *   !!!

!!!   TÓNOVÁNÍ FASÁDNÍCH OMÍTEK A BAREV SLEVA 31 % *   !!!

!!!   DALŠÍ  ZAJÍMAVÉ  SLEVY – INFORMACE VE STAVEBNINÁCH   !!
* SLEVY PLATÍ Z CEN VÝROBCE

MONTÁŽ STŘEŠNÍCH OKEN VELUX ZDARMA (5 % DPH)

František Halas napsal v básni:
Co je hezké, to má konec,
v pohádce je také zvonec.
Sluníčko už nezapotí,
vítr fouká odnaproti….

Léto a s ním i prázdniny končí. Dětem začínají prv-
ní povinnosti ve škole a nám dospělým končí dovole-
né. Vracíme se ke své práci. Také knihovna otvírá své
dveře všem milým čtenářům.

Těším se na vás už v úterý 6. 9. 2005
od 10.00 do 12.00 hod. a od 15.00 do 18.00 hod.
ve čtvrtek 8. září 2005 od 15.00 do 18.00 hod.
dále pak každé úterý a čtvrtek ve stejných hodinách.

POZVÁNKA DO KNIHOVNY

skatepark, by sami měli jít příkladem a snažit se uhlí-
dat pořádek a zabraňovat vandalismu.

Pokud se situace nezlepší, bude nucena MČ při-
stoupit k nepopulárním opatřením (oplocení, kontrola
správcem, a tudíž i zpoplatnění návštěv skateparku).

Jen je škoda, že na „podanou ruku“ Zastupitelsvem
MČ mladým lidem uživatelům skateparku, nebyla za-
tím dána patřičná odpověď a jejich slib zatím nebyl
splněn.

Jan Zadák
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Naučná literatura

Jan Novák Zatím dobrý – Mašínovi
a největší příběh studené války

Antony Shaw Druhá světová válka – den po dni
B. S. Ilizarov Tajný život Stalina
Leo Kessler Wotan: Odvážná mise
Petr Kovařík Literární otazníky – Mýty,

záhady a aféry II.
Karel Hvížďala Stopy Adrieny Šimotové – ČK*
Božena Němcová Korespondence II – ČK*
Marie Svatošová O naději
Marie Svatošová Náhody a náhodičky
Kolektiv autorů Saláty a pomazánky

Poezie

Josef V. Sládek Básně II – ČK*

Beletrie

Věra Sládková Vlak dětství a naděje
Eduard Bass Malá skleněná gilotinka
Jean-Pierre Dufreigne Ludvík XIV. Východ slunce
Joseph Heller Bůh ví
Corinne Maierová Lenosti buď pozdravena
Erma Bombecková Svátost manželství
Jane Austenová Opatství Northanger

Detektivky

Erle Stanley Gardner Případ dívky ve spacím voze
Ed Mc Bain Provokatér
Candice Proctor Oči ve tmě
Roberts John Madox Katilinovo spiknutí

*  Knihy českých autorů, darované veřejným
knihovnám v rámci projektu Česká kniha.

Připravila Věra Santolíková

Na jedné z besed čte úryvek z knížky knihovnice Věra Santolíková

Děkuji Úřadu MČ Praha-Běchovice za návštěvu
a dárek, který jsem dostala k mým jubilejním naroze-
ninám.

Marie Marešová

Děkuji paní Svobodové a Burianové, které mi pře-
daly dárek s gratulací od Úřadu MČ Praha-Běchovice
k mým jubilejním narozeninám.

Anna Svatková

Děkuji za milou návštěvu a dárek, který jsem do-
stala k mým jubilejním narozeninám od Úřadu MČ Pra-
ha-Běchovice.

Marie Ryklová

Děkuji Úřadu MČ Praha-Běchovice za milou návště-
vu a dárek, který jsem dostal k mým jubilejním naro-
zeninám.

Zdeněk Váňa

Chtěl bych poděkovat ÚMČ Praha-Běchovice za ná-
vštěvu s blahopřáním a dárkem k mým jubilejním na-
rozeninám. Moc mě to potěšilo.

Jiří Poživil

Děkuji paní Burianové a Svobodové, které mi pře-
daly gratulaci ÚMČ Praha-Běchovice a  dárek k mým
významným narozeninám.

Stanislava Podroužková

Autoři fotografií uveřejněných v tomto čísle:
David Kafka (1), Viera Zemanová (1), Jan Jech (2),
Václav Kafka (1), Hana Santolíková (1).

Blahopřání
a poděkování

Mladé dovede být každé tele, ale
zestárnout, holenku,
to je kumšt.

Karel Čapek

Zastupitelstvo Městské části Praha-
Běchovice a redakční rada Života Běcho-
vic blahopřeje všem spoluobčanům, kte-
ří se dožívají v měsíci září 2005 význam-
ného životního jubilea a přeje jim pevné
zdraví do dalších let.


